



## F. Schubert - Klaviertrio B-Dur, 1. Satz

Filip Zaykov started playing the violin at the age of 5 with Magdalena Micková and continued his studies under Jiří Fišer at the age of 11 at the Premier Music College of Prague and Prague Conservatory. He also studied piano for a long time with Peter Toperczer. Nowadays he is in the class of Natalia Prishchenko on Hochschule für Musik Carl Maria von Weber in Dresden.

Filip is laureate of international competitions in Czech Republic (Jaroslav Kocian International Competition, Concertino Praga), as well as abroad (Concours Bravo!, International Violin Competition Kloster Schöntal or Premio Clivis)

He made his debut with PKF – Prague Philharmonia at the age of 10 playing Vivaldi Concerto A minor for 2 violins with Josef Suk. He also appeared then several times as a soloist with Prague Symphony Orchestra in Rudolfinum in Prague.

As a member of Incendio Piano Trio he is a first prize winner of several competitions like Gianni Bergamo Music Award, International Chamber Music Competitions Kiejstut Bacewicz and Bohuslav Martinů, COOP Music Awards or Concorso Internazionale „Marcello Pontillo“ and gave concerts on some important venues like Wigmore Hall or Philharmonie Berlin. Trio Incendio is also a member ensemble of European Chamber Music Academy.

Filip got his orchestral experience in the Orchestral Academy of Czech Philharmonic. He also was a member of the Akademie komorní hudby (Academy of Chamber Music) and currently is he a member of Villa Musica.

Filip Zaykov (\*1997) fing an mit fünf Jahren die Geige zu spielen. Zuerst studierte er mit Magdaléna Micková und dann mit Jiří Fišer. Er hat auch lange Klavier mit Peter Toperczer studiert. Zurzeit ist Filip in der Violinklasse von Natalia Prishchenko auf der Hochschule für Musik Carl Maria Weber. Er ist Preisträger internationaler Wettbewerbe Jaroslav Kocian, Concertino Praga, Kloster Schöntal, Concours »Bravo!« oder Premio Clivis. Er debütierte mit zehn Jahren als Solist im Doppelkonzert a-Moll von Antonio Vivaldi mit Josef Suk und PKF Prague Philharmonia. Als Solist gastierte Filip Zaykov dann mehrmals auch bei den Prager Symphonikern.

Im 2016 gründete er gemeinsam mit Vilém Petras und Karolína Františová das Trio Incendio, das bei den Wettbewerben Gianni Bergamo Music Award, Internationaler Wettbewerb Bohuslav Martinů, COOP Music Awards, Concorso Internazionale Marcello Pontillo oder Internationaler Wettbewerb Kiejstut Bacewicz den ersten Preis gewann und haben auf den Bühnen in Wigmore Hall oder Philharmonie Berlin aufgetreten. Das Trio ist Mitglied der European Chamber Music Academy.

Filip hat auch zweijährige Orchester-Akademie in der Tschechischen Philharmonie absolviert. Er war Stipendiat in der tschechischen Akademie komorní hudby (Akademie der Kammermusik) und zurzeit ist er Stipendiat in Villa Musica.